

Franckesche Stiftungen zu Halle

Caii Velleii Patervli Historiae Romanae Ad M. Vinicium Cos. Libri Dvo Qvantvm Exstant

Velleius <Paterculus>

Halae, MDCCLXXIX.

VD18 12434159

Cap. XXXII.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-213763

CAP. XXXI. Conuerterat Cn. Pompeii I
 persona totum in se terrarum orbem, & pane
 homine maior habebatur. qui cum Cos. per-
 quam laudabiliter iurasset, *se in nullam provin-*
ciam ex eo magistratu iurum, idque seruasset;
 post biennium A. Gabinus tribunus legem tu- 2
 lit, vt cum belli more non latrociniorum, orbem
 classibus iam, non furtiuis expeditionibus,
 piratae terrerent, quasdamque etiam Italiae vi-
 bes diripissent, Cn. Pompeius ad eos oppri-
 mendo mitteretur; essetque ei imperium
 æquum in omnibus provinciis cum proconsu-
 libus, vsque ad quinquagesimum milliari-
 um mari. quo S. C. pane totius terrarum orbis im- 3
 perium vni viro deferrebat: sed tamen idem
 hoc ante biennium in M. Antonii pratura de-
 cretum erat. Sed interdum persona, vt exem- 4
 plo nocet, ita inuidiam auget aut leuat. in An-
 tonio homines æquo animo passi erant. Raro
 enim inuidetur eorum honoribus, quorum vis
 non timetur. contra in iis homines extraordi-
 naria reformidant, qui ea suo arbitrio aut de-
 posituri aut retenturi videntur, & modum in
 voluntate habent. Dissuadebant optimates:
 sed consilia impetu victa sunt.

CAP. XXXII. Digna est memoria Q. I
 Catuli cum auctoritas tum verecundia: qui
 cum dissuadens legem in concione dixisset, *esse*
quidem præclarum virum Cn. Pompeium, sed
nimum iam liberæ reipublicæ, neque omnia in
 C 3 uno